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Abstract (en)
[origin: US4611479A] In rolling metal foils, such as aluminum foils, especially very thin foils in the range down to 10 mu m, an improved uniformity
of the foil thickness over the width of the foil sheet and, simultaneously, greater rolling speeds of the foil sheet are obtained by operating the rolling
apparatus at a working point of the rolling force/material-working or line force/deformation characteristic curve which lies below the saturation region
in which, while the material-working or deformation is nearly independent of the rolling or line force, the rolling or pulling speed is determined by
other parameters and can not be varied. The thickness variations occurring under this selection of the working point and due to variations in the
rolling or line force over the width of the rolls are compensated by regulating the rolling or line force such that the thickness reduction is constant
over the width of the sheet or has a desired profile of variation. This can be obtained by, for instance, constructing one or more of the rolls as a
controlled deflection roll provided with a series of pressure or support elements having regulatable pressing forces distributed over the width of the
roll.

Abstract (de)
Beim Walzen von Aluminium-Folien, insbesondere besonders dünnun Folien im Bereich bis zu 10 µm, wird eine verbesserte Gleichmäßigkeit der
Foliendicke über die Bahnbreite bei gleichzeitig größerer Zuggeschwindigkeit der Bahn beim Walzen dadurch erreicht, daß in einem Arbeitspunkt
der Linienkraft-Verformungs-Charakteristik gearbeitet wird, der unterhalb des Sättigungsbereiches liegt, in welchem zwar die Verformung nahezu
unabhängig von der Linienkraft ist, jedoch die Zuggeschwindigkeit durch die anderen Parameter festgelegt ist und nicht variiert werden kann. Die
bei dieser Wahl des Arbeitspunktes durch Linienkraft-Variationen über die Breite auftretenden Dicken-Schwankungen werden dadurch kompensiert,
daß die Linienkraft steuerbar ist und so geregelt wird, daß die Dicken-Reduktion über die Breite konstant ist oder ein gewünschtes Profil aufweist.
Dies kann beispielsweise durch Ausbildung einer der Walzen als Durchbiegungseinstellwalze mit einer Reihe über die Breite der Walze verteilter
Druckelemente mit steuerbarer Anpreßkraft erreicht werden.
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